
Protokół 3/21 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 18 marca 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Wiesław Barabasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie. 

2. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza, 

3. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

4. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1010, a zakończyło się o godzinie 1125. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 2/21 z dnia 18.02.2021 r. 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Paczków w 2021 roku. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że co roku występuje się do Powiatowego Lekarza Weterynarii w 

Nysie celem wydania opinii. W Programie zmienia się kwota na realizację zadań objętych 

programem. W tym roku zabezpieczono w budżecie Gminy Paczków środki w wysokości 

54 460,00zł, i jest to kwota o 2.000 zł. wyższa niż w roku ubiegłym. Na prowadzenie schroniska 

dla bezdomnych zwierząt przewidziano kwotę 27.600 zł. natomiast na remonty w schronisku 

13.358 zł.  co razem daje kwotę 40.960,00 zł.  Na podstawie kosztorysu inwestorskiego remont 

schroniska będzie wynosił 163.160 zł. Gminy partycypują w kosztach w zależności od ilości 

mieszkańców i tak: Gmina Nysa 60.000 zł., Gmina Prudnik 28.000 zł., Gmina Głuchołazy 25.000 

zł., Gmina Otmuchów 14.000 zł., Gmina Paczków 13.000 zł., Skoroszyce 6.600 zł., Niemodlin 



14.000 zł. Zabezpiecza się środki na całodobową opiekę weterynaryjną dla zwierząt w 

przypadkach zdarzeń drogowych wraz ze sterylizacją i kastracją jest to kwota 12 000,00 zł. i jest 

to kwota ryczałtowa. Na pozostałe zadania wynikające z Programu w tym torebki na psie odchody 

i karmę zabezpiecza się 1 500,00 zł. W tym roku z tych środków zostały zakupione trzy 

skrzyneczki na torebki na odchody. 

M. Maluch zadała pytanie, czy woreczki są uzupełniane na bieżąco? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tak systematycznie są uzupełniane przez pracowników 

interwencyjnych, albo przez pracowników Urzędu. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy jest w Gminie prowadzony rejestr psów? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że nie. W Gminie nie ma podatku od psów. Ogólnie Gminy 

wycofują się z tych opłat. Jeżeli chodzi o czipowanie psów, to nie jest to obowiązkowe. Jeżeli ktoś 

chce przewieź przez granicę psa to wówczas musi pies posiadać czip lub tatuaż. W czipach jest 

informacja o właścicielu jak się nazywa, gdzie mieszka i jaka jest rasa psa. Funkcjonują jeszcze 

obroże z GPS-ami, ale ciężko jest zmusić właściciela do zakupu takiej obroży. 

P. Tetłak zauważył, że jedynym rozwiązaniem jest: piętnowanie, uczulanie i edukowanie 

społeczeństwa. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że chcą zakupić zamiatarkę z trzema wysięgnikami, którą będzie 

można bardziej utrzymać czystość. 

S. Janik zauważył, że jedynym rozwiązaniem jest wprowadzenie podatku od psa. 

P. Tetłak odpowiedział, że podatek pewnie byłby jakimś rozwiązaniem, ale po pierwsze pewnie 

byłby problem ze ściągalnością tego podatku, a po drugie mieszkańcy wiosek byliby w tym 

momencie poszkodowani, bo trzymają psy na własnych posesjach. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu dwóch pomieszczeń użytkowych. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że chodzi o dwa pomieszczenia w Przedszkolu w Unikowicach, 

które prowadzi Stowarzyszenie i najem byłby dla tego Stowarzyszenia. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżaw nieruchomości gruntowych. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że dzierżawy dotyczą ogródków przydomowych, garaży i celów 

rolnych. Jest to kontynuacja umów, a dzierżawcy nie zalegali z płatnościami. 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2021 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 218 819,00 zł; w ten sposób, że zwiększa się dochody bieżące o 

218.819,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 0940 

wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 107 317,00 zł. jest to kwota, która została 

wpłacona na rachunek Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 3 w Paczkowie i wynika z rozliczeń z 

firmą Tauron w zakresie produkcji energii elektrycznej. Została zakończona modernizacja 

budynku szkoły i od 2018 r. nie były dokonywane rozliczenia z firmą Tauron. Działania podjęte 

przez kierownictwo szkoły spowodowało, że dokonano stosownych korekt faktur sprzedażowych 

za energię elektryczną i zwrócono przedmiotową kwotę. § 0970 wpływy z różnych dochodów 

zwiększenie 2.214,00 zł. jest to kwota wypracowana przez Publiczną Szkołę Podstawową Nr 2 w 

Paczkowie i zostanie w dalszej części uchwały przekazana na wydatki w tej szkole. W Dz. 852, 

Rozdz. 85295 pozostała działalność § 2057 dotacje celowe w ramach programów finansowanych 

z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b 

ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego zwiększenie 18 002,00 zł. § 2059 dotacje celowe w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 

pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez 

jednostki samorządu terytorialnego zwiększenie 2 690,00 zł. w ramach refundacji wydatków 

zabezpieczonych na poprzedniej sesji na realizację Programu Bliżej Rodziny i Dziecka. W Dz. 

853, Rozdz. 85395 pozostała działalność § 2320 dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania 

bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego zwiększenie 88 596,00 zł. i jest to refundacja wynagrodzeń pracowników i 

pochodnych od tych wynagrodzeń zatrudnionych w ramach robót publicznych. Dochody bieżące 

po zmianach wynoszą 52.382.536,56 zł. Dochody majątkowe wynoszą 2.226.425 zł. Dochody 

ogółem po zmianach wynoszą 54.608.961,56 zł. W § 2 Dokonuje się zmiany wydatków budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 218 819,00 zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa się o 154 

905,00 zł, wydatki majątkowe zwiększa się o 63 914,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. W Dz. 

600. Rozdz. 60017 drogi wewnętrzne § 4270 zakup usług remontowych zmniejszenie 13 914,00 

zł. były to zabezpieczone środki w ramach funduszu sołeckiego Frydrychów i zostało zmienione 

przeznaczenie tych środków. W Dz. 754, Rozdz. 75412 ochotnicze straże pożarne § 6060 wydatki 



na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych wprowadza się 30 000,00 zł. jest to nowe zadanie 

zakup samochodu dla OSP Stary Paczków. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe 

zwiększenie na § 3020 wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń 1 763,00 zł. wypłata 

pośmiertna w związku ze śmiercią pracownika Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 2 w Paczkowie. 

§ 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników zwiększenie planu o 45 500,00 zł. również dotyczy 

rekompensaty środków w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 3 w Paczkowie z tytułu 

wypłaconych odpraw pośmiertnych. § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększenie 

3.190,00 zł. i są to środki wypracowane przez Publiczną Szkołę Podstawową Nr 2 w Paczkowie. 

§ 4300 zakup usług pozostałych zwiększenie 5 000,00 zł. na remont ogrodzenia w Zespole Szkolno 

– Przedszkolnym w Kamienicy. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 

20 000,00 zł. nowe zadanie związane z budynkiem Szkoły Podstawowej Nr 3 w Paczkowie i 

dotyczy wykonania zadaszenia przed wejściem do budynku szkoły. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że będzie to zadaszenie typu lekkiego, takie jak na obiekcie na ul. 

Kościelnej. Będzie to wykonane w formie zapytania ofertowego. 

W Dz. 853, Rozdz. 85395 pozostała działalność zwiększenie 92 566,00 zł. na paragrafach 4010, 

4110, 4120 z przeznaczeniem na realizację robót publicznych. W Dz. 900, Rozdz. 90095 pozostała 

działalność § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 13.914,00 zł. nowe 

zadanie w ramach funduszu sołeckiego Frydrychów i dotyczy zagospodarowania działki, która 

została przejęta przez Gminę. Ma tam być zorganizowany plac rekreacyjny. W Dz. 921, Rozdz. 

92120 ochrona zabytków i opieka nad zabytkami § 2720 dotacje celowe z budżetu na finansowanie 

lub dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych przekazane 

jednostkom niezaliczanym do sektora finansów publicznych zwiększenie 20 000,00 zł.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie czy są wskazane konkretne obiekty? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że na chwilę obecną jest podjęta uchwała mówiąca o tym, że 

Gmina może rozpisywać konkursy na przyznanie dotacji do zabytków. W tym roku chcą taki 

konkurs uruchomić i dofinansować jakieś zadanie na zabytkach. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie czy zabezpiecza się z budżetu Gminy pieniądze na 

roboty publiczne? 

Sekretarz Gminy odpowiedziała że zabezpiecza się w budżecie całą kwotę. Zatrudnionych jest 10 

osób na trzy miesiące później będzie jeszcze gwarancja miesięczna. Refundacja z Powiatowego 

Urzędu Pracy jest w wysokości 90% wynagrodzenia zasadniczego plus składki zusowskie. Po 

stronie Gminy jest 10% i fundusz pracy.  



Skarbnik kontynuując poinformował, że w Rozdz. 92195 pozostała działalność § 4210 zakup 

materiałów i wyposażenia następuje zwiększenie 308,00 zł. § 4300 zakup usług pozostałych 

zwiększenie 492,00 zł. są to środki na działania w zakresie ochrony dziedzictwa narodowego. 

Będą wykonane historyczne banery i ewentualnie zasponsorowane jakieś inne przedsięwzięcia bo 

taka potrzeba na dzień dzisiejszy występuje. Wydatki ogółem po zmianach wynoszą 

57.400.478,56 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektów uchwał? Ponieważ nie 

było uwag na tym zakończono 1 punkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo Zarządu Dróg Wojewódzkich w Opolu odnośnie 

wykonania remontu cząstkowego drogi wojewódzkiej nr 382 oraz położonych w jej ciągu 

chodników (Paczków, ul Armii Krajowej). Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że prace ruszyły od poniedziałku. Masą na gorąco są wycinane 

duże powierzchnie. Wszystkie newralgiczne miejsca, gdzie były dziury i popękania zostały 

zrobione. Myśli, że do końca tygodnia do granicy Województwa ta droga będzie wyremontowana. 

Jeżeli chodzi o odcinek chodnika, to właściciel drogi może go wykonać przy partycypacji Gminy. 

Kosztorys jest na poziomie 330 tyś zł.   

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że kosztorys jest na kwotę 330 tyś zł. ale dotyczy 450 m.b. 

Radni wskazywali przede wszystkim chodnik, jak się jedzie w kierunku mostu to po prawej 

stronie, ale po lewej stronie nie ma w ogóle chodnika tylko wysypany jest szuter. Trzeba to 

uściślić. Jeżeli na drugi rok będą środki w budżecie, to trzeba będzie to uwzględnić. Poinformował, 

że pismo zostało przyjęte do wiadomości. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo przesłane e-mail-em przez mieszkańca Gminy 

Paczków p. M. Fludera. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że ten 

temat był już poruszany w ubiegłej kadencji. Nie jest to jedyna droga na terenie Gminy, która 

wymaga wykonania. Na ostatniej sesji były pokazane drogi, które są w bardzo złym stanie i 

wymagają naprawy. W sprawie tej drogi zostały już podjęte pewne działania. Poprosił, aby zostały 

przedstawione. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że co rocznie droga ta jest uzupełniana. Jest to droga na chwilę 

obecną nieulepszona gruntowo-kamienna. Chcą rozpocząć procedurę związaną z 

zaprojektowaniem i wykonaniem kompleksowej dokumentacji technicznej na budowę nowej 

nawierzchni wraz z oświetleniem i z odwodnieniem. Trzeba chwilę poczekać. Jeżeli chodzi o drogi 



to niedosyt jest ciągle. I ciągle wszystkim się wydaje, że robi się za mało. Na chwilę obecną 

skończono procedurę związaną z ulicą Górniczą. Jest odebrana dokumentacja i rozpisywany 

będzie przetarg. Górnicza na chwilę obecną z kosztorysu inwestorskiego będzie kosztowała ponad 

2.000.000 zł. Zawnioskowano o dodatkowe trzy drogi jeżeli chodzi o środki zewnętrzne czyli: 

droga w Trzeboszowicach, ulica Dworcowa do granicy Województwa i droga w Ściborzu. Nie są 

w stanie zrobić wszystkiego na raz. Tych dróg, których nawierzchnie trzeba ulepszyć jest dużo. 

Jest droga Bartosza, droga równoległa do Robotniczej, do osiedla na Robotniczej. Wykonuje się 

te inwestycje drogowe systematycznie, na pewno w rok, nie da się wszystkiego wykonać.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy uda się na tą drogę zrobić w tym roku 

dokumentację? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że z tego co pamięta, to było powiedziane, że rozpoczyna się 

procedurę związaną z ulicą Górniczą, jak będą oszczędności, to przystępuje się do wykonania 

kolejnej dokumentacji. Już wiadomo, że po wykonaniu dokumentacji Górniczej jest to kwota 

znacznie wyższa, niż te środki, które dostaliśmy. Jeżeli wystąpią jakieś oszczędności, to 

dokumentacja zostanie wykonana. Są też sprzedawane działki na osiedlu patriotów, tam przy 

sprzedaży obiecano, że wykona się drogi w nawierzchni ulepszonej wraz z oświetleniem. Powoli, 

na tyle, na ile budżet pozwoli z pozyskaniem środków zewnętrznych, to będzie to w przyszłości 

realizowane. 

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że na ul. Górniczą otrzymano 980.000 zł., a koszt będzie 

w granicach 2.000.000 zł. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że na chwilę obecną na taką kwotę opiewa kosztorys inwestorski. 

Nie wiadomo jaki będzie koszt po przetargu. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy nie można w takim razie wcześniej zrobić 

oświetlenie, a później drogę? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że powinno się zrobić kompleksową dokumentację, bo rozbijając 

dokumentację, możemy spowodować, że np. zaprojektuje się obecnie oświetlenie, które później 

może nie współgrać z kanalizacją deszczową, czy z sanitarną. I przy realizacji zadania trzeba 

będzie rozbierać jakąś latarnię. On stoi na stanowisku, żeby zrobić to kompleksowo, żeby później 

nie trzeba było tego poprawiać. Dodał, że teren ten trzeba jeszcze odrolnić. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że oczekuje na pisemną odpowiedź z Wydziału, żeby 

mógł oprzeć się o nią przy przygotowaniu odpowiedzi mieszkańcom. 



Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo Wspólnoty Mieszkaniowej „ZEFIR” w Gościcach. 

Następnie odczytał zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, oraz propozycję 

odpowiedzi na przedmiotowe pismo. Pisma stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 18 marca 2021 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz



 

 

 


